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Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 . §-a (2) bekezdése alapján „Szándékozik-e a kormány a szarvasgomba termesztésrő l és
annak védelmérő l törvényt benyújtani?” címmel írásbeli kérdést kívánok feltenni Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrnak .

Tisztelt Miniszter Úr !

Magyarországon a szarvasgombászatnak középkorra visszanyúló hagyománya van, ami a két világháború és a z
azt kővető időszakban kiveszett. Az elmúlt évtizedben sikerült a triflászatot újból életre kelteni, továbbá a
szarvasgombák termesztése is gyökeret vert a régiónkban . A termesztés számunkra azért is nagy jelent őségű,
mert egy szegmense lehet az agrárszerkezet átalakításának, valamint b ővítheti a vidéki lakosság számára az
alternatív jövedelemszerzés és a megélhetés lehetőségeit . Különösen jó esélyt biztosít a gyenge termőképességű
nagy kiterjedésű homoki területek hasznosításában a Kárpát-medencében honos, az egyetlen édes íz ű homoki
szarvasgomba (Mattirolomyces terfezioideds) ültetvényes termesztése . Nyugat-Európában a fekete
szarvasgombák közül a második legfontosabb, és legnagyobb mennyiségben kereskedelmi forgalomba kerül ő
gomba: a nyári szarvasgomba (Tuber aestivum), mely Magyarországon is bőven terem Neves francia szakértők
is elismerik, hogy hazánk term őhelyi adottságai kiválóak és Európában a jászsági erd őket a nyári szarvasgomba
legjobb élőhelyei között tartják számon .

Egy hektárról általában 40-80 kg gomba gyűjthető, de kedvező időjárás esetén, jó adottságú területeken, a
termesztéstechnológiát betartva akár 100-150 kg triflatermés is betakarítható . Gasztronómiai szempontbó l
hazánkban 20-25 szarvasgombafaj jöhet számításba. Áruk hazánkban gombafajtól, min őségtő l és szezontó l
függően 10.000-80 .000 Ft között alakul . Ha csak szerényebb hozammal és árral kalkulálunk, akkor is évi 1-1, 5
millió Ft mellék-haszonbevételt hozhat a szarvasgomba hektáronként a fák kitermeléséig .

Kérdezem Miniszter Urat :

n Szándékozik-e a kormány a triflák termesztésrő l és annak védelméről törvényt benyújtani és ezzel arra
a szintre emelni a szarvasgomba termesztést, mint pl . Franciaországban, Spanyolországban, vagy
Olaszországban, ahol törvény szabályozza a nem mindennapi értéket hordozó szarvasgomba kultúrát ?

Várom válaszát.

Budapest, 2008 . december 16 .
Tisztelettel :
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Fort Sándor
Fidesz-Magyar Polgári Szövetség
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